
Protokół Nr 5/2019
posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki Samorządowej

odbytego w dniu 25 marca 2019 r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji według listy obecności oraz zaproszeni goście
w osobach:
 Jan Leszek Wiącek Burmistrz Wołczyna
 Bogusław Adaszyński Zastępca Burmistrza
 Rafał Neugebauer Prezes Zarządu Związku OSP w Wołczynie 
 Katarzyna Krawiec Skarbnik Gminy
 Andrzej Maliński Naczelnik Wydziału praw Obywatelskich 
 Marcin Dłubak Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Inwestycji
 Marcin Kaczmarczyk Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Spo

Porządek posiedzenia członkowie Komisji otrzymali wraz z zawiadomieniami o Komisji  
(zał. nr 1).

Przewodniczący Rady Miejskiej – wnioskował o wprowadzenie do porządku posiedzenia projektu
uchwały:
1)  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kluczborskiemu, 
2)  o zmianie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat w zakresie wywozu i utylizacji
nieczystości komunalnych,
- w/w projekty uchwały zaproponował wprowadzić jako pkt 4 litera l) i m).

Przewodniczący Komisji w/w wnioski poddał pod głosowanie:

za  wprowadzeniem  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Kluczborskiemu – głosowało 14 członków Komisji 

za  wprowadzeniem projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia  górnych stawek
opłat w zakresie wywozu i utylizacji nieczystości komunalnych – głosowało 14 członków Komisji.

Ad. 2 

We wnioskach i zapytaniach głos zabrali:

Radna Schatt – w imieniu mieszkańców sołectwa Brzezinki wnioskowała o:
- zainstalowanie lampy ulicznej na Osiedlu Brzezinki,
- wygospodarowanie dodatkowych środków finansowych na wymianę okien w świetlicy wiejskiej,
- wyfrezowanie pni koło świetlicy wiejskiej.

Ad. 3 

Informacja  na  temat  stanu  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego  na  terenie  gminy  Wołczyn
w 2018 roku (załączniki do protokołu).

Radny Ryszard Nowak – zwracając się do Prezesa Zarządu OSP – pytał, jakie są przyczyny, że
jednostki OSP Wierzbica Dolna i Wierzchy nie uczestniczyły w zdarzeniach?

Prezes  Neugebauer  –  stwierdził,  że  te  dwie  jednostki  borykają  się  brakiem kierowców,  którzy
posiadają uprawnienia.



Radny Zarych – poruszył sprawę starań  o samochód dla jednostki OSP w Szymonkowie.

Pan  Neugebauer  -  stwierdził,  że  analizowaliśmy,  kto  z  terenu  powinien  mieć  wymieniony
samochód, 
- na pewno byłby to samochód używany, takie zapotrzebowanie wystosowały OSP Szymonków,
Gierałcice, Komorzno i Wąsice, ale akcja się nie rozwinęła.

Radny Mały – zwrócił uwagę, że w Komorznie aż 14 wydarzeń, pytał jakie to?

Pan Neugebauer – m.in. podpalenie traw, opon w polu, usuwanie konarów drzew.

Radna Sękala – pytała, jakie są prognozy, aby w Wierzbicy Dolnej przywrócić jednostkę do pełnej
gotowości?

Pan Neugebauer – stwierdził, że to jest pytanie do jednostki OSP w Wierzbicy Dolnej, OSP jest
stowarzyszeniem, które rządzi się swoimi prawami, 
-  kierowca musi  być  mobilny,  musi  być  w wieku od 18 do 65 lat,  odpowiednie  prawo jazdy,
dokument  potwierdzający  uprawnienia  do  kierowania  pojazdami  specjalistycznym i  musi  mieć
podstawowe szkolenie strażackie.

Na tym dyskusje zakończono.
Przedłożone informacje przyjęte zostały bez uwag.

Ad. 4 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej:

Pan Maliński – przedstawi projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie Gminnego Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w 2019 r.
(załącznik do protokołu),
-  zmiana  spowodowana  jest  tym,  że  w  pierwotnej  uchwale  kwoty  są  szacunkowe,  ostatecznie
rozliczając wpływy za 2018 r. zwiększamy o kwotę 32 116,54 zł z przeznaczeniem na zadania, tj.:

1) 1.235 zł na warsztaty dla osób uzależnionych i ich rodzin;
2) 2.655 zł na wynagrodzenie dla członków Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych;
3) 5.000 zł na działalność informacyjno edukacyjną w zakresie rozwiązywania problemów

alkoholowych - wyjazdy, spotkania edukacyjne i imprezy masowe w ramach prowadzenia
profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej;

4) 8.626,54 zł na działalność informacyjno edukacyjną w zakresie rozwiązywania problemów
narkomanii  -  wyjazdy,  spotkania  edukacyjne  i  imprezy masowe w ramach  prowadzenia
profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej;

5) 2.000 zł na Centrum Psychoedukacji – Zespół Szkół – pani psycholog dla uczniów oraz ich
rodzin;

6) 8.700 zł na wspieranie zatrudnienia socjalnego – wynagrodzenie dwa miesiące dla opiekuna
uczestników CISPOL;

7) 3.900,00 zł na realizację porozumienia na dowóz zatrzymanych nietrzeźwych do MOPOBiU
w Opolu.

Radny Mały – zaproponował, aby zmienić podział tej kwoty, m.in.:
- aby zmniejszyć  kwotę wymienioną w pkt 3) o 2 000 zł i  w pkt 4) również o 2 000 zł,



- uważa, że 12 055 zł to kwota za duża na wyjazdy, szkolenia imprezy, zaproponował kwotę 7 000
zł,  środki  te  przeznaczyć  na  zakup  sprzętu  sportowego  w  celu  prowadzenia  zajęć  sportowych
z dziećmi.

Pan Maliński – stwierdził, że nie jest to realizacja działalności sportowej.

Radny  Łuczek  –  stwierdził,  że  uczestniczenie  w  zawodach  to  również  przeciwdziałanie
alkoholizmowi i narkomanii, 
-  mamy obieg Orlik - światło się świeci tylko dla grupy piłki nożnej,  może należy zobligować
pracowników,  aby włączali  oświetlenie,  np.  od godziny do godziny,  a  konkretnie  chodzi  mu o
boisko do koszykówki,
- kwotę można przeznaczyć na rachunek za oświetlenie boiska.

Burmistrz – zabierając głos stwierdził, że trzeba to rozgraniczyć, 
- ogłaszamy konkurs ofert dla organizacji pozarządowych i stowarzyszeń,
-  środki  pochodzące  z wpływów  z opłat  za  zezwolenia  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  są
środkami  znaczonymi,  mają  służyć zajęciom profilaktycznymi konieczne  jest  skonkretyzowanie
wydatków, nie mogą to być środki przeznaczone na energię,
- jeżeli będzie się tam coś działo, światło będzie się świeciło.

Zastępca Burmistrza – środki te mogą być przeznaczone na profilaktykę,  te środki nie mogą być
przeznaczone na prowadzenie ligi, 
-  wnioski,  które  są  składane przez  kluby sportowe na organizacje  zajęć  w ramach profilaktyki
muszą być bardzo szczegółowo uzasadnione i prowadzone przez osoby mające kwalifikacje.

Pani Ewa Włos Dyrektor Zespołu Szkół – podkreśliła, że  działalność profilaktyczna jest bardzo
ważna ,
- warsztaty, które odbywają się w szkole prowadzą wykwalifikowani terapeuci narkomani, a druga
forma warsztatów prowadzona jest przez terapeutów w zakresie alkoholizmu.

Radny Mały – wycofał swoje propozycje.

Przedmiotowy  projekt  uchwały  zaopiniowany  został  pozytywnie  jednogłośnie  w  obecności  15
członków Komisji.

Skarbnik  Gminy  –  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy
finansowej  na lata  2019-2023 i  jednocześnie  projekt  uchwały w sprawie zmian budżetu gminy
Wołczyn na 2019 r. (załączniki do protokołu), 
- podkreśliła, że wprowadzane zmiany są w związku z rozliczeniem wolnych środków z 2018 roku,
- następnie szczegółowo omówiła możliwość zaciągania kredytu i realizacji wydatków,
- pojawiła się informacja na temat Funduszu Dróg Samorządowych w związku z tym planujemy
w budżecie 200 tys. zł jako wkład własny na przebudowę drogi ul. Fabrycznej w Wołczynie,
-  wpisujemy  dotacje  w  wysokości  170  tys.  zł  dla  Powiatu  Kluczborskiego  na  przebudowę ul.
Sienkiewicza.

Radny  Bartosiński  –  stwierdził,  żeby  zastanowić  się  nad przebudową  pl.  Partyzantów  –
zagospodarowaniem parkingu.

Radny Pasternak – zwrócił uwagę, że w tabeli przedsięwzięcia WPF wpisane zostało na organizację
kampanii promocyjnej związanej z ograniczeniem emisji łącznych nakładów 10 tys. zł, a w 2019 r.
wydatków 5 tys. zł i 5 tys. zł zostanie, jak to jest realizowane?



Skarbnik Gminy – stwierdziła, że w tym roku zaplanowano wydatki na ulotki.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej  na  lata  2019-2024
zaopiniowany został pozytywnie jednogłośnie w obecności 15 członków Komisji.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  budżetu  gminy  Wołczyn  na  2019  r.  zaopiniowany  został
pozytywnie jednogłośnie w obecności 15 członków Komisji.

Pan  Dłubak  –  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  stawek  opłat  cmentarnych  na
terenach wiejskich (załącznik do protokołu), 
- wprowadzenie opłat ma na celu ujednolicenie zasad korzystania z mienia komunalnego, do tej
pory  nie  było  pobieranych  opłat  na  cmentarzach  zlokalizowanych  na  terenach  wiejskich,  tj.:
w miejscowości Bruny, Brynica, Markotów Duży i Ligota Mała.

Sołtys  Brun  –  zabierając  głos  stwierdził,  że  w  Brunach  kaplica  została  wyremontowana  ze
składkowego  mieszkańców,  podobnie  zakupiona  została  chłodnia,  pytał,  czy  ten  punk  można
pominąć?
- utrzymanie cmentarza kosztuje, a pogrzebów jest jeden dwa do roku, czy gmina będzie 6-7 razy
kosić?

Pan Dłubak – stwierdził, że niestety cmentarz nie jest miejscem, aby się sam utrzymywał.

Radny  Mały  –  zaproponował  odstąpić  od  punktu,  w  którym  mowa  o  stawce  za  korzystanie
z kaplicy.

Radny Ryszard Nowak – stwierdził, że popiera głos Sołtysa, mieszkańcy kupli za swoje pieniądze
chłodnię, druga sprawa koszenie, ten cmentarz jest zawsze wypielęgnowany, 
- pytał, czy PGKiM jest w stanie tak dbać o cmentarz jak teraz  mieszkańcy, oby nie było tak, że
trzeba się prosić o wykoszenie.

Radny Pasternak – pytał, czy stawki te są takie same jak stawki w Wołczynie,
- kto to będzie realizował?

Pan Dłubak – stwierdził, że stawki w wioskach są niższe jak w Wołczynie, 
- Burmistrz to zadanie powierza PGKiM.

Zastępca  Burmistrza  –  podkreślił,  że  w  przypadku  cmentarzy  parafialnych  kaplice  też  były
wybudowane wkładem mieszkańców, 
- użytkowana kaplica generuje koszty energii.

Radny Pasternak – zabierając głos poparł propozycje radnego Małego w sprawie odstąpienia od
pobierania opłaty za korzystanie kaplicy cmentarnej.

Radny Mały – pytał, kto płaci za wywóz odpadów?

Pan Dłubak – śmieci wywozi gmina.

Przewodniczący Komisji – poddał pod glosowanie wniosek o wykreślenie z § 1 lit. f) opłata za
korzystanie z kaplicy cmentarnej  za dobę – 30 zł. 

Wyniki głosowania:



- za wykreśleniem – 3 głosy
- przeciw – 11 głosów
- wstrzymujących się - 1 głos.

Przedmiotowy projekt uchwały zaopiniowany został pozytywnie większością głosów.
Wyniki głosowania:
- za pozytywnym zaopiniowaniem – 11 głosów
- przeciw – 0 głosów
- wstrzymujących się – 4 głosy.

Pan  Dłubak  –  przedstawił  projekt  uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  regulaminu
dofinansowania przydomowych oczyszczalni ścieków (załącznik do protokołu),
-  projekt  uchwały  zakłada  zwiększenie  dofinansowania  dla  beneficjentów,  którzy  starają  się
o przyznanie dotacji na rozpoczęcie budowy przydomowej oczyszczalni ścieków,
- dotychczas dofinansowanie wynosiło 40% kosztów realizacji  zadania w kwocie nie wyżej niż
2 000 zł, w projekcie uchwały zwiększamy dofinansowanie do 80% kosztów realizacji zadania ale
nie więcej niż 4 000 zł.

Zastępca  Burmistrza  –  podkreślił,  że  w  niektórych  miejscowościach  budowa  przydomowych
oczyszczalni  ścieków  jest  rozwiązaniem  docelowym,  ponieważ  transport  ścieków  kanalizacją
sanitarną do oczyszczalni bardzo się wydłuża jednocześnie rosną koszty transportu ścieków.

Przedmiotowy  projekt  uchwały  zaopiniowany  został  pozytywnie  jednogłośnie  w  obecności  15
członków Komisji.

Przewodniczący Komisji – kontynuując porządek posiedzenia zaproponował w bloku dyskusyjnym
rozpatrzyć i zaopiniować 5 projektów uchwał z zakresu oświaty.

Pan Marcin Kaczmarczyk – przedstawił projekty uchwał stanowiące załącznik do protokołu:
- w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej Nr 1 w Wołczynie,
- w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej Nr 2 w Wołczynie,
- w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej nr 3 im. Jana Pawła II w Wołczynie,
- podkreślił, że uchwały są wynikiem uchwał intencyjnych, które Rada Miejska podjęła w styczniu
br., po czym zgodnie z delegacją ustawową powiadomiono Rodziców uczniów oraz przesłano do
Kuratora Oświaty i związków zawodowych uchwały  intencyjne i zwrócono się o wydanie opinii,
-  zarówno opinia Kuratora w sprawie likwidacji szkół jak i związków zawodowych jest pozytywna
bez uwag,
- nie było negatywnych uwag ze strony Rodziców.
W  dalszej  kolejności  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  wskazania  miejsca  realizacji
obowiązku szkolnego uczniom klas  szóstych szkół  podstawowych,  prowadzonych przez Gminę
Wołczyn w latach szkolnych 2019/2020 – 2022-2023,
-  w  sprawie  przekształcenia  Przedszkola  Publicznego  w  Wołczynie  poprzez  utworzenie  innej
lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych
- stwierdził, że proponowana reorganizacja szkół na pewno nie pogorszy warunków do nauki i nie
ograniczy dostępności.

Radny Pasternak – zwrócił uwagę, że przy obiekcie szkolnym nr 2 rodzice byli zapewniani, że plac
dla dzieci będzie udostępniony w najbliższym czasie, nie było sprecyzowane kiedy,
- pytał, czy to przedsięwzięcie zostało zakończone i rozliczone przez gminę?



Zastępca  Burmistrza  – odnosząc  się  do powyższego stwierdził,  że  plac  zabaw dla  dzieci  wraz
z nastaniem wiosny będzie mógł być użytkowany, 
-   natomiast do uporządkowania placu zabaw przy przedszkolu publicznym został  zobowiązany
wykonawca Żłobka.

Dyrektor Przedszkola Publicznego – zabierając głos poinformowała, że plac zabaw przy szkole jest
czynny, taśma jest po to, aby osoby trzecie tam nie wchodziły,  robi coroczny przegląd placu zabaw
przez nadzór budowlany, z przeglądu jest protokół,
-  na  palcu  zabaw  przy  Przedszkolu  Publicznym,  po  inwestycji  żłobkowej  teren  został  już
uporządkowany i musi być dosiana trawa, część urządzeń zostało zdemontowanych, aby nie zostały
uszkodzone.

Radny  Pasternak  -  pytał,  czy  w  związku  prowadzonym  transportem  żywności  zachowane  są
warunki do drogi naczyń czystych i brudnych, czy żywność przygotowywana jest w odpowiednim
pomieszczeniu?

Pani Dyrektor Przedszkola – stwierdziła, że zakupione zostały pojemniki do transportu żywności,
pojemniki są opisane, transport żywności jest pod nadzorem Sanepidu
- żywność ma zachowane normy i wymagania.

Zastępca Burmistrza – stwierdził, że stołówki są bardzo kontrolowane przez stacje Sanepidu, nie
możemy sobie pozwolić na żadne uchybienia.

Projekt uchwały w sprawie  likwidacji  Szkoły Podstawowej Nr 1 w Wołczynie - zaopiniowany
został pozytywnie jednogłośnie w obecności 15 członków Komisji.

Projekt  uchwały  w sprawie  likwidacji  Szkoły Podstawowej Nr 2 w Wołczynie  -  zaopiniowany
został pozytywnie jednogłośnie w obecności 15 członków Komisji.

Projekt  uchwały  w  sprawie  przekształcenia  Szkoły  Podstawowej  nr  3  im.  Jana  Pawła  II
w Wołczynie - zaopiniowany został pozytywnie jednogłośnie w obecności 15 członków Komisji.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wskazania  miejsca  realizacji  obowiązku  szkolnego  uczniom  klas
szóstych szkół podstawowych, prowadzonych przez Gminę Wołczyn w latach szkolnych 2019/2020
– 2022-2023 -  zaopiniowany został pozytywnie jednogłośnie w obecności 15 członków Komisji.

Projekt  uchwały  w  sprawie  przekształcenia  Przedszkola  Publicznego  w  Wołczynie  poprzez
utworzenie innej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych -
zaopiniowany został pozytywnie jednogłośnie w obecności 15 członków Komisji.

Burmistrz – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyznaczenia osoby do objęcia funkcji w radzie
nadzorczej Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Wołczynie ( załącznik do protokołu), 
- zaproponował wyznaczyć do objęcia tej funkcji Zastępcę Burmistrza Bogusława Adaszyńskiego.

Dyskusji nie było.

Przedmiotowy  projekt  uchwały  zaopiniowany  został  pozytywnie  jednogłośnie  w  obecności  15
członków Komisji.

Pan  Marcin  Dłubak  –  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej
Powiatowi Kluczborskiemu  (załącznik do protokołu), 



- pomoc finansowa w formie dotacji celowej w wysokości 170 tys. zł przeznaczona zostanie na
remont drogi powiatowej ul. Sienkiewicza w Wołczynie,
-  niniejsza  uchwała  jest  niezbędna  w  celu  zawarcia  umowy  na  realizację  tego  zadania,  które
obejmować będzie remont nawierzchni jezdni, chodników, zjazdów, odwodnienia, oznakowania, na
odcinku od skrzyżowania z ul. Rzecznej do włączenia w ul. Mickiewicza.

Dyskusji nie było.

Przedmiotowy  projekt  uchwały  zaopiniowany  został  pozytywnie  jednogłośnie  w  obecności  15
członków Komisji.

Pan Dłubak – przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia górnych stawek
opłat w zakresie wywozu i utylizacji nieczystości komunalnych (załącznik do protokołu), 
- przedmiotowy projekt uchwały wraca pod obrady Rady z powodu zakwestionowania przez nadzór
Wojewody  zapisów  §  2  poprzez  bark  precyzyjnego  określenia  zakresu  wywozu  nieczystości
ciekłych, nie było doprecyzowane za co konkretnie ma być uiszczona opłata.

Dyskusji nie było.

W/w projekt  uchwały  zaopiniowany został  pozytywnie  jednogłośnie  w obecności  15  członków
Komisji.

Ad. 5 

W odpowiedziach na wnioski i zapytania głos zabrali:

Burmistrz – stwierdził, że było wcześniej zgłoszenie o zainstalowanie lampy,
-  na  poprzedniej  sesji  zdecydowaliśmy o  wprowadzeniu  środków na  zaprojektowanie  drogi  na
Osiedlu wraz z infrastrukturą oświetleniową,
- w odniesieniu do wymiany okien – są też inne wnioski sołtysów i radnych, będziemy się nad nimi
pochylać przy kolejnych zmianach budżetu,
- odnosząc się do włączania światła na Orliku stwierdził, że jeżeli będą chętni do gry w kosza,
boisko będzie oświetlone.

Radny Zarych – poinformował, że w Szymonkowie zostały połatane drogi powiatowe.

Na tym zakończono posiedzenie Komisji.

                                                                                              Przewodniczący Komisji
                                                                                                     Ryszard Nowak

Protokołowała
Julita Matelska


